

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, NOVEMBER 25, 1980

(4)

The Subcommittee on National Defence met this day at 10 a.m., the Chairman, the Honourable Senator Lafond, presiding.

Present: The Honourable Senators Lafond, Langlois, Marshall, McElman, Molgat, Molson, Neiman and Smith. (8)

Present but not of the Subcommittee: The Honourable Senators Bell and Thompson. (2)

In attendance: From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade: Mr. Roger Hill, Deputy Director.

The Subcommittee continued consideration of its Order of Reference dated June 12, 1980, as follows: "That the Subcommittee be authorized to hear evidence on and to consider matters relating to National Defence".

*Witnesses:**From the Department of National Defence:*

VAdm J. Allan, Deputy Chief of the Defence Staff;

Cmdre G. L. Edwards, Director General, Military Planning and Operations;

BGen P. Mitchell, Director General, Land Doctrine and Operations;

BGen D. McNaughton, Director General, Air Doctrine and Operations; and

Mr. A. de W Mathewson, Chief, Policy Planning.

The Chairman introduced the witnesses. Cmdre Edwards made a statement accompanied by a slide presentation. The witnesses then answered questions put to them by members of the Subcommittee.

At 12:05 p.m. the Subcommittee adjourned to 10 a.m., Tuesday, December 2, 1980.

ATTEST:

Le greffier du Sous-comité

Patrick Savoie

Clerk of the Subcommittee

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 25 NOVEMBRE 1980

(4)

Le Sous-comité de la défense nationale se réunit aujourd'hui à 10 heures sous la présidence de l'honorable sénateur Lafond (président).

Présents: Les honorables sénateurs Lafond, Langlois, Marshall, McElman, Molgat, Molson, Neiman et Smith. (8)

Présents mais ne faisant pas partie du Sous-comité: Les honorables sénateurs Bell et Thompson. (2)

Aussi présent: Du Centre parlementaire des affaires étrangères et du commerce extérieur: M. Roger Hill, sous-directeur.

Le Sous-comité poursuit l'étude de son ordre de renvoi du 12 juin 1980 qui se lit comme suit: «Que le Sous-comité soit autorisé à entendre des témoignages concernant la défense nationale et à étudier toutes questions s'y rattachant».

*Témoins:**Du ministère de la Défense nationale:*

VAdm J. Allan, sous-chef de l'état-major de la défense;

Cmdre G. L. Edwards, directeur général, plans militaires et opération;

BGen P. Mitchell, directeur général, doctrine et opérations terrestres;

BGen D. McNaughton, directeur général, doctrine et opérations aériennes;

M. A. de W Mathewson, chef, planification des politiques.

Le président présente les témoins. Le Cmdre Edwards fait une déclaration accompagnée d'une présentation audiovisuelle. Les témoins répondent ensuite aux questions qui leur sont posées par les membres du Sous-comité.

A 12 h 05, le Sous-comité suspend ses travaux jusqu'au mardi 2 décembre 1980, à 10 heures.

ATTESTÉ: